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Zápis č. 15/2009 ze 15. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 24. 2. 2010 

 

Přítomní senátoři: Bc. Pavla Boháčová, Ing. Josef Červený, Ph.D., doc. PaedDr. Ludvík Eger 
CSc., Bc. Lucie Elhotová, Ing. Venuše Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D, Ing. Hana 
Kunešová, Bc. Lukáš Lev, doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Bc. Jan Sladovník, Ing. Bohuslav 
Šimek, Mgr. Radka Štruncová, doc. Ing. Emil Vacík, PhD., Ing. Andrea Žejdlová 

Omluvení senátoři: Bc. Lucie Elhotová, doc. Ing. Jiří Vacek, Ph.D. 

Přítomní hosté: doc. Ing. Milan Hrdý, Ph.D., Ing. Jan Tlučhoř 

 
Přítomno: 14 senátorů (ne však po celou dobu jednání). AS FEK byl po celou dobu jednání 
pléna usnášeníschopný.      
 
PROGRAM: 

1. Schválení programu 15. jednání AS FEK 

2. Aktualizace dlouhodobého záměru FEK ZČU do roku 2010 – rok 2010 

3. Zpráva o hospodaření FEK ZČU za rok 2009 

4. Metodika rozpočtu FEK a rozpočtová pravidla pro tvorbu rozpočtu FEK na rok 2010 

5. Inaugurace děkana FEK 

6. Informace ze Studentské komory AS FEK 

7. Odpověď děkana FEK ZČU na interpelaci senátora Egera 

8. Odpověď děkana FEK ZČU na interpelaci senátorky Kunešové 

9. Různé 

 
Předsedkyně AS FEK Kunešová přivítala přítomné senátory a hosty. V úvodu jednání byli určeni 
skrutátoři pro 15. jednání AS FEK – Bc. Pavla Boháčová a doc. Vacík.   

Ing. Kunešová dále informovala přítomné o změnách ve složení AS FEK. Ing. Dita Hommerová, 
Ph.D., MBA se vzdala svého mandátu, členství v AS FEK tímto vzniklo  
Ing. Bohuslavu Šimkovi. Z důvodu neslučitelnosti funkcí děkana resp. proděkana zanikne k 
1. 3. 2010 mandát v AS FEK doc. Plevnému, doc. Vackovi, doc. Egerovi a doc. Vacíkovi. 
Ing. Kunešová prezentovala výsledkovou listinu posledních voleb do AS FEK z února 2006, dle 
které převezmu mandát v AS FEK za chebskou část Ing. Jan Tlučhoř a Ing. Rudolf Kopek. Za 
plzeňskou část získá mandát PhDr. Věra Dvořáková a PhDr. Čestmír Jarý. 

Senátoři Pantovič a Sladovník  v této souvislosti uvedli, že předčasně ukončí své studium na 
FEK, a proto se rozhodli vzdát se svého mandátu v AS FEK po tomto jednání. Ing. Kunešová 
konstatovala, že není jasné, zda náhradníkům do AS FEK za studentskou část akademické obce 
je stále zachováno náhradnictví nebo zda bude nutné vypsat doplňovací volby, proto tuto 
problematiku zkonzultuje s univerzitním právníkem. 
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Ad 1) Schválení programu 15. jednání AS FEK 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předložený program 15. jednání AS FEK. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 
Ad 2) Aktualizace dlouhodobého záměru FEK ZČU do roku 2010 – rok 2010 

Děkan doc. Hrdý informoval o dohodě současného děkana s budoucím vedením o tom, že bude 
AS FEK předložena aktualizace dlouhodobého záměru na rok 2010. Aktualizaci do roku 2020 
provede již nové vedení FEK. Doc. Hrdý předložil návrh, který prošel všemi grémii bez 
připomínek. Uskutečnění dlouhodobého záměru bude realizováno dle výše finančních 
prostředků. Proděkan Tlučhoř upozornil, že přesné částky nejsou navrženy, neboť nebyl ještě 
schválen rozpočet ZČU a FEK. Aktualizace obsahuje pouze zásadní aktivity se stručným 
popisem.  

Senátor Vacík informoval o jednání strategického týmu ZČU, kde byl definován cíl, aby FEK po 
dobu střednědobého období fungovala jako plnohodnotná fakulta se všemi studijními obory.  

Senátor Plevný upozornil, že je třeba uskutečňovat cíle dle zásady reálnosti. V roce 2010 bude 
FEK hospodařit nejspíše s finančními prostředky o 30% nižšími než v roce 2009, což nestačí ani 
na pokrytí mzdových nákladů pracovníků FEK. Strategií je tedy přežití a udržení se s úsporou a 
redukcí doplňkových činností, nikoliv však na úkor kvality. Cílem je vytvoření předpokladů pro 
rozvoj v dalším období. 

Senátor Vacík nastínil předpoklady, které jsou nutné k udržení kvality a zajištění 
konkurenceschopnosti a uvedl, že je třeba nastavit financování a zdroje jiným způsobem než 
doposud. 

Senátor Eger upozornil na dokument MŠMT. Dle informací o demografickém vývoji se očekává 
obrovský propad počtu studentů a reálně nebude možné udržet na FEK 2500 studentů. Očekává 
zmenšení, neboť FEK v tomto stavu nemůže přežít.  
 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje Aktualizaci dlouhodobého záměru FEK Z ČU do roku 2010 – rok 2010. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 
 

Ad 3) Zpráva o hospodaření FEK ZČU za rok 2009 

Děkan doc. Hrdý předložil Zprávu o hospodaření za rok 2009, která je vypracována v souladu 
s vnitřními předpisy FEK ZČU v Plzni. Zpráva ukazuje bezproblémové hospodaření, i přes 
obtížnou situaci se podařilo převést do dalšího roku 1 881 000 Kč (KEU, KMO) a 1 325 000 Kč 
(CECEV, DFEK). Na Kolegiu děkana ani od senátorů AS FEK nevzešly k dokumentu žádné 
zásadní připomínky. 

Senátor Plevný vidí převedení části financí do roku 2009 jako pozitivní, nicméně to samo neřeší 
celý problém financování FEK. V porovnání s minulými zprávami klesají výnosy z CECEV, 
které sloužily k dofinancování činnosti FEK. Pokud klesají výnosy z CECEV a dotace z MŠMT, 
jedná se o dvojnásobný pokles. 
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Děkan doc. Hrdý poznamenal, že poklesy výnosů z CECEV jsou zapříčiněny saturací trhu a dále 
pak výrazným zvýšením konkurence ostatních veřejných i soukromých vysokých škol 
ekonomického zaměření zejména v Karlovarském kraji a Plzeňském kraji v posledních několika 
letech.    

Senátor Červený dodal, že relativně pozitivní výsledky střediska CECEV z roku 2009 jsou 
v časovém rozlišení, letošní výsledek může být tedy ještě slabší. 
 

Usnesení: 

AS FEK schvaluje Zprávu o hospodaření FEK ZČU za rok 2009. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti, zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Metodika rozpočtu FEK a rozpočtová pravidla pro tvorbu rozpočtu FEK na rok 2010 

Děkan doc. Hrdý informoval o tom, že se na přípravě metodiky rozpočtu FEK bude podílet 
současné i budoucí vedení FEK včetně současného a budoucího tajemníka FEK. Předkládá 
k projednání univerzitní metodiku aplikovanou na FEK. Metodika zachovává výkonový princip. 
FEK bude v roce 2010 hospodařit s výrazně nižším rozpočtem – při sestavování rozpočtu by se 
toto mělo zohlednit. Jednotlivá střediska by byla pokryta s příslibem restrukturalizace. 

Senátor Červený doplnil, že vypracováním předkládané metodiky splnil uložené povinnosti. 
Informoval, že lze počítat s rozpočtovým provizoriem. Dále by bylo by vhodné vyčkat 
s metodikou rozpočtu FEK na dobu, až bude schválený rozpočet ZČU.  

Senátor Vacík připomněl, že se jedná o rámcový dokument a hlavním cílem je zabezpečit 
studijní programy. Až budou známa definitivní čísla, je možné dělat dílčí úpravy. 

Senátorka Štruncová se dotázala, zda přesto bude zachován při sestavování rozpočtu výkonový 
princip, neboť např. KJA se významně podílí na tvorbě fakultních zdrojů ze vzdělávací činnosti. 

Senátor Plevný znovu upozornil, že nové vedení FEK bude předkládat historicky největší snížení 
rozpočtu, kdy se rozpočet na rok 2010 nejspíše dostane na úroveň před 5-6 lety. Počty studentů i 
vyučujících jsou však v současnosti daleko vyšší než v tehdejší době. Bude zachován výkonový 
rozpočet, který však bude vyžadovat přesuny mezi katedrami a organizační a výkonové změny. 

Senátor Vacík podal informaci o dalších neznámých při sestavování rozpočtu. Za FEK ZČU jsou 
podány čtyři projekty z rozvoje lidských zdrojů, výsledky zatím nejsou známé. Pokud by tyto 
projekty vyšly, mohly by dílčím způsobem pomoci v krizové situaci FEK. 

Senátor Sladovník položil otázku, jak budou fungovat přesuny mezi katedrami, zároveň navrhuje 
přesunout jednání o metodice rozpočtu FEK na dobu, až bude známý rozpočet ZČU. 

Senátor Gangur navrhl odložení tohoto bodu na další jednání AS FEK. 

Senátor Vacík ujistil, že nelze postupovat stejným stylem jako v minulosti, pouze dle objemů 
odučené výuky, stěžejní je naplnění studijních plánů. 

Senátor Eger informoval o změnách ve studijních programech jako celku (řešení během roku 
2010) a o maximálním využití předmětů zpracovaných týmem Ing. et Ing. Miloše Nového a 
neporušení přechodů z roku na rok. 

Usnesení: 

AS FEK odkládá projednávání metodiky rozpočtu FEK a rozpočtová pravidla pro tvorbu 
rozpočtu FEK na rok 2010 na dobu po schválení rozpočtu ZČU na rok 2010. 
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Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdrželi se 0- Usnesení bylo přijato. 

 
Ad 5) Inaugurace děkana FEK 

Předsedkyně Kunešová informovala o průběhu příprav inaugurace děkana FEK. Plzeňská 
radnice nabídla pro účely inaugurace obřadní síň, jejíž pronájem je bez poplatku. Původní záměr 
vynechat z finančních důvodů raut se ukázal jako nevhodný, protože by jeho nekonání mohlo mít 
negativní odezvu vzhledem k univerzitním zvyklostem. Inaugurace děkana se bude konat v úterý  
13. 4. 2010 od 11:00, pronájem obřadní síně radnice je objednaný na dobu od 10:00 do 13:00 
hod. Malý raut proběhne v přilehlých prostorách, občerstvení zajistí univerzitní menza dle 
požadavků FEK. Poté proběhne pracovní jednání děkana a jeho hostů. Informace o konání 
inaugurace děkana FEK bude zaslána paní Smazalové z odboru vztahů k veřejnosti, dále budou 
rozeslány pozvánky a zajištěno pořízení fotografií.  
 
Senátor Vacík připomněl, že letošní rok slavíme 20. výročí založení FEK ZČU v Plzni, které by 
bylo třeba pojmout jako marketingovou a informační kampaň. Vzhledem k poškozené pověsti 
ZČU je nutné vidět další dimenzi v nabídkách spolupráce kolegům z jiných VŠ (schvalování 
projektů, státnice, doktorské studium). 
 

Usnesení: 

AS FEK bere na vědomí informaci o přípravách inaugurace děkana FEK ZČU v Plzni. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti , zdrželi se 0- Usnesení bylo přijato. 

 
Ad 6) Informace ze Studentské komory AS FEK 

Senátor Sladovník informoval o spuštění oficiálních stránek Studentské komory Akademického 
senátu FEK ZČU v Plzni www.skfek.zcu.cz. Studenti zde naleznou informace o aktuálním dění 
na FEK i ZČU, důležité dokumenty a kontakty. 
 

Ad 7) Odpověď děkana FEK ZČU na interpelaci senátora Egera 

Děkan doc. Hrdý reagoval na listopadovou interpelaci senátora Egera, která se týkala zajištění 
výuky právnických předmětů na FEK a způsobu uzavírání smluv s vyučujícími těchto předmětů. 
Děkan doc. Hrdý uvedl, že tuto problematiku začal po vznesení interpelace neprodleně řešit. 
Výuka předmětů na kombinovaném studiu a na středisku CECEV vyučujícími z Fakulty 
právnické je zajištěna. FPR rozhoduje, jaký pracovník bude učit právnické předměty vyučované 
na FEK a s danými pracovníky poté FPR uzavírá smlouvy. FPR však dosud neoznámila jména 
konkrétních vyučujících v kombinované formě výuky a na výuce pro CECEV,  proto vedoucí 
CECEV dr. Hofman zaslal děkanovi FPR dopis se žádostí o urychlené řešení této situace. 
 
Ad 8) Odpověď děkana FEK ZČU na interpelaci senátorky Kunešové 

Předsedkyně Kunešová na základě dotazů z řad studentů při představování navržených kandidátů 
na děkana vznesla v listopadu dotaz, jakým způsobem byly a jsou zajišťovány pravidelné 
konzultace děkana a studijního proděkana se studenty v chebské části FEK. Dotazy studentů při 
představování navržených kandidátů totiž ukázaly, že studenti mají potřebu mít možnost osobně 
se obracet na děkana fakulty.  
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Děkan doc. Hrdý odpověděl, že každý týden byl v Chebu přítomen sám osobně, či jej zastupoval 
Ing. et Ing. Nový. Studenti mají možnost se obracet na vedení FEK taktéž prostřednictvím 
studentských senátorů, což je dostačující. 

Předsedkyně Kunešová uvedla, že tento způsob komunikace se studenty nepovažuje za 
dostačující, protože děkan a studijní proděkan neměli v Chebu žádné pravidelné úřední hodiny a 
prezenční studenti předem nevěděli, kdy je v chebské části fakulty zastihnou. Považovala by 
proto za vhodné, kdyby do budoucna byl stanoven oficiální termín pro kontakt studentů 
s děkanem a studijním proděkanem na obou místech studia.  

Senátor Vacík uvedl, že jako budoucí statutární zástupce děkana zvolí úřední den, stejný model 
bude uplatňovat i budoucí děkan doc. Plevný. 

Děkan doc. Hrdý dodal, že studentské problémy byly vždy řešeny aktivně přes studentské 
senátory. 
 
Ad 9) Různé 

Předsedkyně Kunešová informovala AS FEK o tom, že obdržela písemnou stížnost od  
Ing. Michaely Horové, PhD., která se týká jednání děkana FEK. Poté přečetla senátorům dopis 
dr. Horové s uvedenou stížností a žádostí o řešení situace. Děkan doc. Hrdý uvedl přítomným 
své stanovisko k dané problematice a přečetl dopis, kterým v únoru reagoval na stížnost dr. 
Horové.  
V následné diskusi senátoři dospěli k závěru, že daná problematika nespadá do kompetence 
AS FEK a  měla by být postoupena rektorovi ZČU. Předsedkyně AS FEK proto navrhla 
usnesení: 

Usnesení: 

AS FEK doporučuje řešení sporu mezi Ing. Michaelou Horovou, PhD. a doc. Ing. Milanem 
Hrdým, PhD. postoupit do kompetence rektora ZČU. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti , zdrželi se 3 - Usnesení bylo přijato. 

 

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová poděkovala odstupujícím senátorům za spolupráci a za 
jejich názory a aktivitu v práci pro AS FEK ZČU v Plzni. 

Děkan FEK doc. Hrdý poděkoval senátorům za spolupráci během svého čtyřletého volebního 
období a popřál jim mnoho zdaru do další náročné práce.   

Senátor Plevný uvedl, že se těší na spolupráci s AS FEK, kterou bude nyní realizovat ve funkci 
děkana. 

  

 

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje předložený program 15. jednání AS FEK. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

 



6 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje Aktualizaci dlouhodobého záměru FEK Z ČU do roku 2010 – rok 2010. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: 

AS FEK schvaluje Zprávu o hospodaření FEK ZČU za rok 2009. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti, zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: 

AS FEK odkládá projednávání metodiky rozpočtu FEK a rozpočtová pravidla pro tvorbu 
rozpočtu FEK na rok 2010 na dobu po schválení rozpočtu ZČU na rok 2010. 

Přítomno:  13 členů AS FEK 

Hlasování: 13 pro, 0 proti , zdrželi se 0- Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: 

AS FEK bere na vědomí informaci o přípravách inaugurace děkana FEK ZČU v Plzni. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 12 pro, 0 proti , zdrželi se 0- Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: 

AS FEK doporučuje řešení sporu mezi Ing. Michaelou Horovou, PhD. a doc. Ing. Milanem 
Hrdým, PhD. postoupit do kompetence rektora ZČU. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti , zdrželi se 3 - Usnesení bylo přijato. 

 

 

V Plzni, 24. 2. 2010                                                                       Zapsala:  Mgr. Radka Štruncová 


